
Protokół 
 posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 w dniu 20 października 2015r. 
 
 

Posiedzenie otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący komisji Pan Tadeusz 
Lammel, który  powitał  przybyłych członków komisji, gości i pracowników urzędu 
gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli : 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Paweł Kubiak – Dyrektor Biura ZM „Schronisko dla zwierząt”, 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta /Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa  
Mirosława Radzimska  - Sekretarz GKRPA. 
 
Porządek posiedzenia : 
1. Schronisko dla zwierząt w Skałowie. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad.1 
Informację dotycząca funkcjonowania schroniska dla zwierząt przedstawił Dyrektor  
Biura ZM Pan Paweł Kubiak.  
Związek Miedzygminny Schronisko dla zwierząt powstał w 2010r., bezproblemowo 
bez protestów mieszkańców, przy współpracy wzajemnej gmin. Budowa schroniska 
kosztowała 9 mln zł, w tym 2 mln zł uzyskano dofinansowanie z powiatu 
poznańskiego. 
Oprócz dobrej lokalizacji warto podkreślić, iż  teren schroniska  obejmuje ok. 5 ha i 
jest najnowocześniejszym schroniskiem w Polsce.  
Schronisko dla Zwierząt w Skałowie rozpoczęło swoją działalność  4 października 
2015 roku, są tam obecnie dwa pawilony, gdzie jednocześnie może przebywać ok. 250 
psów. Boksy, jakie dla nich przygotowano składają się z dwóch części. Jedna to 
sypialnia z podgrzewaną podłogą. Druga jest zadaszonym wybiegiem. Ponadto w 
schronisku jest szpital, pawilon do kwarantanny oraz hotel dla zwierząt. 
Cel główny schroniska  to realizacja zadań opiekuńczych  dla członków Związku 
Międzygminnego tj. 11 gmin, który zamieszkuje ok. 276 tysięcy mieszkańców. 
Placówka w Skałowie zapewnia  całodobowa opiekę, w tym opiekę lekarską 
porzuconym czworonogom z gmin: Czerwonak, Kleszczewo, Komorniki, Kostrzyn, 
Kórnik, Mosina, Pobiedziska, Puszczykowo, Suchy Las, Swarzędz i Nekla. Docelowo 
pawilonów ma być pięć, w tym jeden dla kotów. Zapewnienie opieki odbywać się 
będzie poprzez zatrudnienie osób  oraz działalność  wolontariuszy. 
Jeżeli chodzi  o wyłapywanie bezdomnych  psów, to  ostatecznie nie zapadła jeszcze 
decyzja, czy   gminy  wykonywały będą  te czynności same, czy tez zajmie się tym 
schronisko. 

 



Ponieważ schronisko rozpoczęło dopiero swoją działalność  trudno mówić o kosztach 
jego funkcjonowania. Pierwsze rzeczywiste koszty znane będą po pierwszych 6 
miesiącach działania. 
Oprócz  działalności opiekuńczej planowana jest również inna działalność w celu 
zasilenia budżetu schroniska, w tym między innymi : 

1) hotel dla psów, rozpoczęcie działalności hotelu planowane jest  w styczniu 
2016 roku, a już teraz możliwe jest zwiedzanie obiektu, 

2) cmentarz dla zwierząt, rozpoczęcie działalności planowane jest na kwiecień 
2016r, 

3) możliwość  korzystania  z zewnętrznego wybiegu dla psów wraz ze stawem do 
kąpieli psów planuje się od maja 2016r., 

4) organizację warsztatów i szkoleń  w sali edukacyjnej – obecnie trwają rozmowy 
ze Związkiem Kynologicznym. 

Ponieważ schronisko  dopiero co rozpoczęło swoją działalność o  wysokości kosztów 
można będzie mówić po upływie okresu najmniej pół roku. W chwili obecnej składka 
członkowska ustalona jest w wysokości  4 zł od mieszkańca. Planuje się również 
podjęcie działań, aby uzyskać status organizacji pożytku publicznego, by móc starać 
się  o pozyskiwanie środków z odpisów podatkowych. W celu pozyskania środków na 
działalność schroniska planuje się  przeprowadzanie zbiórek. 
Obecnie odbierane są psy od poszczególnych gmin będących członkami związku. 
Szczegółowe informacje będą możliwe do przekazania  po dłuższym okresie jego  
funkcjonowania. 
Wobec braku pytań przewodniczący komisji  podziękował za przedstawienie 
informacji dyrektorowi biura  związku. 
 
 
Ad. 2  
W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 
● Projekt Uchwały nr XI/62/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
obejmującego działkę położoną w miejscowości Tulce  przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały dotyczy zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Kleszczewo, przyjętego uchwałą nr XXXVI/266/2013 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 18 grudnia 2013r. dla terenów położonych w 
miejscowości Tulce, obejmujących działkę nr ewid. 57, obręb Tulce w zakresie 
zmiany wskaźnika intensywności zabudowy. Projekt uchwały przewiduje 
zwiększenie maksymalnego wskaźnika intensywności zabudowy  do poziomu 0,65. 
Projekt uchwały powstał w związku  z  wnioskiem właściciela, który na 
przedmiotowej działce lokalizuje budynek szkoły oraz zamierza wybudować salę 
gimnastyczną, co powoduje konieczność zmiany wskaźnika intensywności 
zabudowy.  
Członkowie komisji nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

● Projekt Uchwały nr XI/63/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na 2016r. przedstawiła 
Pani Mirosława Radzimska. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2016 jest kontynuacją zadań realizowanych 
przez Gminę w poprzednich latach. 

 



       Zgodnie z art. 41ust. 1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi (tekst jednolity Dz. U. z 2015r., poz. 1286 ze zmianami ) zadaniem 
gminy  jest prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 
problemów alkoholowych oraz integracji społecznej.  

      Projekt uchwały określa sześć zadań  z uszczegółowieniem działań w obrębie 
każdego zadania. 

 Główne zadania to: 
1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu,  
2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w 
rodzinie, 

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych  w szczególności dla dzieci i 
młodzieży , 

4. Wspomaganie instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 

5. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w 
art. 131 i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela 
publicznego,  

6. Wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie 
centrów integracji społecznej. 
Pani Radzimska przedstawiła również zadania szczegółowe w obrębie każdych 
z  zadań. 

 Projekt uchwały wskazuje również adresatów, realizatorów programu oraz źródła 
finansowania programu, który uchwalany jest na okres jednego roku. 

 

Pan Maciejewski  zwrócił się z pytaniem jak często odbywają się posiedzenia 
GKRPA i ile osób objętych jest programem „wyjścia z alkoholizmu”  
Pani Radzimska udzieliła odpowiedzi, iż posiedzenia odbywają się  średnio około 
3-4 razy w roku, natomiast liczba osób objętych programem  to 12. 
Pan Maciejewski zapytał  ile przypadków przemocy  odnotowano na terenie 
gminy. 
Pani Radzimska poinformowała, iż mówimy o około 10 przypadkach i nie zawsze  
jest to przemoc  ze strony  mężczyzn. 

Członkowie komisji nie mieli więcej  pytań do projektu uchwały. 
 

● Projekt Uchwały nr XI/64/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania  Narkomanii na lata 2016-2020 przedstawiła Pani Mirosława 
Radzimska. Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o 
przeciwdziałaniu narkomanii (tekst jednolity Dz. U. z 2012r., poz.124 ze zmianami) 
rada gminy jest zobowiązana uchwalić Gminny Program Przeciwdziałania 
Narkomanii. Program uchwalany jest na okres 4 lat i powinien zawierać zadania 
określone w art. 10 ust. 1 cytowanej ustawy z uwzględnieniem szczegółowych 
działań. 

 



     Projekt uchwały określa pięć zadań z uszczegółowieniem działań w obrębie 
każdego zadania. 

 Główne zadania to: 
1. Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem, 
2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, 
3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz 

szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w 
szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo-
rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 
uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i 
socjoterapeutycznych, 

4. Wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i  osób fizycznych, 
służących rozwiązywaniu problemów narkomanii, 

5. Pomoc społeczna osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych 
dotkniętych ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze 
środowiskiem lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i 
kontraktu socjalnego. 

Pani Radzimska przedstawiła również zadania szczegółowe w obrębie każdych z  
zadań. Projekt uchwały wskazuje również adresatów, realizatorów programu oraz 
źródła finansowania programu. 
Pan Maciejewski zwrócił się z pytaniem  czy  na terenie gminy mamy problemy z 
narkotykami. 
Pani Radzimska poinformowała, iż nie jest to duża skala, ale problemy pojawiają 
się. 
Członkowie komisji nie mieli więcej pytań  do projektu uchwały. 
 

●   Projekt Uchwały nr XI/65/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. W uchwale  budżetowej  na 2015r. zmienionej 
uchwałami i zarządzeniami  wskazanymi w § 1 przedmiotowej uchwały  
wprowadza się następujące zmiany : 

  w § 2 ust 1 
 - zmniejsza się wydatki bieżące 50.000,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1 do 

niniejszej Uchwały, co odpowiednio zmienia treść  załącznika Nr 2 do Uchwały 
budżetowej, 

 - zwiększa się wydatki majątkowe o  50.000,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1a 
do niniejszej Uchwały, co odpowiednio zmienia treść  załącznika Nr 2a do 
Uchwały budżetowej, 

       W związku z powyższym  § 2 ust 1  po zmianie otrzymuje następujące brzmienie: 
     „1. Ustala się łączną  kwotę wydatków  budżetu na 2015r.  w kwocie     

30.790.445,47 zł     zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały. 
            z tego: 

   1)  wydatki bieżące w kwocie   22.876.626,47 zł,  
  2) wydatki majątkowe w kwocie  7.913.819,00zł  zgodnie z załącznikiem Nr    

2a do uchwały.” 
Zmiany dokonuje się na podstawie poziomu wykonania wydatków budżetowych na 
dzień 30.09.2015r. dotyczących obsługi długu publicznego - zmniejszono plan o 

 



55.600 zł i przeniesiono 50.000 zł na budowę chodnika w Tulcach ( budowa chodnika 
na ul. Leśnej) oraz 5.600 zł na zakup wyposażenia i usług dla Policji zajmującej 
pomieszczenia w budynku gminnym  w Zakładzie Komunalnym w Kleszczewie ( są to 
środki, które nie zostały wykorzystane na zakup samochodu dla policji- o 
przeznaczenie środków na w/w cel zwrócił się komendant wojewódzki policji). 
Członkowie komisji nie mieli pytań do projektu uchwały. 

 
 ● Projekt Uchwały nr XI/66/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2015-2024 przedstawiła Pani Skarbnik. 
 Do załącznika Nr 1 wprowadzono zmiany,  dotyczące zmiany budżetu gminy na 

2015r. wprowadzone wg Uchwały Nr X/61/2015 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 
30 września 2015r.,  Zarządzenia Nr 68/2015 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 08 
października 2015r., Zarządzenia Nr 74/2015 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 20 
października 2015r. oraz Uchwały Nr XI/65/2015 Rady Gminy z dnia 28 
października  2015r.,  

 Na podstawie powyższych zmian zmieniły się w 2015r.  poniższe pozycje: 
 - poz.  1  Dochody ogółem zwiększono o 537.381,71 zł, 
      - poz. 1.1 Dochody bieżące zwiększyły i poz. 1.1.5 Dotacje i środki przeznaczone  

na cele bieżące zwiększyły się o 523.313,35 zł,  
       - poz. 1.2 Dochody majątkowe i poz. 1.2.2 Dochody majątkowe z tytułu dotacji 

oraz środków przeznaczonych na inwestycje zwiększyły się o  14.068,36 zł, 
      - poz. 5 Wydatki ogółem zwiększyły się o 537381,71 zł, w tym wydatki bieżące   

poz. 2.1 zwiększyły się o 458.439,71 zł i wydatki majątkowe poz. 2.2 zwiększyły 
się o 78.942,00 zł, 

 Wprowadzone zmiany wpłynęły na zmianę wskaźników tj: 
      - zmniejszyły się wskaźniki w 2015r. w poz. 9.1 , 9.2, 9.4  o 0,07%, w poz. 9.5 o   

0,05%,  
       -zmniejszyły się wskaźniki w poz. 9,6 w roku 2016 o  0,02%, 2017  o 0,01%  i 

2018 o 0,02%. 
 W informacji uzupełniającej: 
 -  w poz. 11.1 wynagrodzenia zwiększyły się o 21.481,48 zł, 
 - w poz. 11.5 nowe wydatki  inwestycyjne zwiększyły się o 28.942,00 zł,  
      - w poz. 12.3, 12.3.1 i 12.3.2 wydatki bieżące związane z realizacją programów, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ustawy  zmniejszyły się o 2.600,00 zł. 
      - zmniejszenia w roku 2016, 2017 i 2018 w poz. 11,3 i 11.3.2 związane są ze 

zmianą załącznika nr 2 Wykaz przedsięwzięć, 
 W związku ze zmianą harmonogramu spłaty pożyczki, która ma zostać zaciągnięta 

na budowę kanalizacji w Tulcach zmieniono następujące pozycje: 
 - w 2021r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zwiększono o 

46.360,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zmniejszyły  się o 
46.360,00 zł,   

 - w 2022r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zwiększono o 
56.000,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zmniejszyły  się o 
56.000,00 zł,   

 - w 2023r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zwiększono o 
56.551,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zmniejszyły  się o 
56.551,00 zł,   

 



 - w 2024r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zmniejszono o 
158.911,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zwiększyły się o 
158.911,00 zł. 

 Dług na koniec 2024r. wynosi 0,00 zł. 
 Wprowadzone zmiany zmieniły wskaźniki w poz. 9.1, 9,2, 9.4, które w 2021r 

zmniejszyły się o 0,18%, w 2022r o 0,21%, w 2023r. o 0,21% i zwiększyły się w 
2024r. o 1,52% 

 W załączniku Nr 2 z wykazu przedsięwzięć zdjęto zadania jednoroczne tj:  
 W 2016r. Budowa obiektu lekkoatletycznego na stadionie gminnym w 

Kleszczewie  711 882,00 zł, 
 W 2017r.  Budowa  wielofunkcyjnego boiska o nawierzchni syntetycznej w 

Gowarzewie  400.000,00 zł, 
 W 2018r. Modernizacja wielofunkcyjnego boiska w Kleszczewie 287.892,00 zł 

oraz  Modernizacja wielofunkcyjnego boiska w Ziminie 287.892,00 zł. 
 

 Członkowie komisji nie mieli  pytań do projektu uchwały. 
 

● Projekt Uchwały Nr XI/67/2015 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego 
w Środzie Wlkp. przedstawiła Pani Sekretarz. 

Zgodnie z art. 161. § 1 ustawy z dnia ustawy z dnia 27 lipca 2001r. -  Prawo o 
ustroju sądów powszechnych  (tekst jednolity Dz. U. z 2015r. poz. 133), liczbę 
ławników wybieranych przez poszczególne rady gmin do wszystkich sądów 
działających na obszarze właściwości sądu okręgowego, w tym także liczbę 
ławników do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, ustala kolegium sądu 
okręgowego; 
Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu  poinformował, że Kolegium Sądu 
Okręgowego ustaliło, iż Rada Gminy Kleszczewo ma wybrać  do Sądu Rejonowego 
w Środzie Wlkp. jednego ławnika do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 
Zgodnie z  art. 160 § 1  ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych 
wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów - w 
głosowaniu tajnym. Na ławnika do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy 
zgłoszony został jeden kandydat.  Przed przystąpieniem do wyborów zespół 
powołany przez radę gminy przedstawił  opinię o zgłoszonym  kandydacie, w 
szczególności w zakresie spełnienia przez niego wymogów określonych w ustawie. 
Zespół odbył posiedzenie, podczas którego wyraził opinię pozytywną - kandydat na 
ławnika Pani Mirosława Radzimska spełnia wszystkie wymagania określone 
przepisami prawa. Opinia zespołu przedstawiona zostanie podczas obrad sesji Rady 
Gminy w dniu 28 października 2015r. 
Członkowie komisji nie mieli pytań  do projektu uchwały. 
 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem pytań Przewodniczący 
komisji zakończył  posiedzenie  o godz. 12:10. 
 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Genowefa Przepióra 
        Tadeusz Lammel 

 


